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NOVINAR: En tak čuden dan je danes. Morava najprej povedati, da gre zares in da to ni neka pustna 
finta Murskega vala. Res imamo na obisku predsednika slovenske vlade Janeza Janšo. Pozdravljen. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ja, dober večer. Je sicer Pust, ampak je to delovni dan. 
 
NOVINAR: Delovni dan! Vidim, da ni šale. S Pustom je bil povezan vaš ples na Dunaju. Kako je bilo 
tam? Stavek, dva o tem morda? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, tam je bilo v redu. To je prireditev, za katero pravijo, da je 
treba iti trikrat - prvič, zadnjič in nikoli več. 
 
NOVINAR: Ali ste svoje tri obiske opravili? 
  
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Tako je. Jaz sem bil tam kot gost, oziroma sva bila kot gosta 
zveznega kanclerja Republike Avstrije, kar pomeni, da imaš pač celoten tretma, ložo in tako naprej. Za 
tiste, ki pa kupijo drage vstopnice in gredo v tisto gnečo, pa mislim, da res velja tisto načelo, da greš 
trikrat, prvič, zadnjič in nikoli več. 
 
NOVINAR: To je bil v bistvu bolj službeni obisk, kot neka želja, da bi človek šel tja privatno, ne? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ja, to je bila pač priložnost za neformalno srečanje. To je bilo 
prvo srečanje s predsednikom nove avstrijske vlade, ki je komaj prisegla. V glavnem je šlo kar za 
vsebinske pogovore ob robu tega dogodka, ki je sicer velik spektakel. Pritegnil je, ne vem, 500 
fotografov in tako naprej. Ampak, to ni glavnem namen. 
 
NOVINAR: Z Avstrijo imamo zanimive odnose, kajne? Eni so z Dunajem, drugi so pa na Koroškem. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Zanimive odnose ima tudi Dunaj z Koroško. 
 
NOVINAR: Tudi njihovo ustavno sodišče tako naprej. Haider se kar ne pokori, ne? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Na Koroškem je specifična situacija. Mislim, da smo zdaj na 
pragu nekega finala. Deželne volitve na Koroškem leta 2009 bodo neka prelomnica. Na teh volitvah se 
bo odločilo tudi o političnem preživetju sedanjega deželnega glavarja. Jaz upam, da bo nova avstrijska 
vlada - kljub temu, da sedaj vsi govorijo o teh volitvah in vse stranke kalkulirajo - vendarle izpolnila 
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ustavne zaveze, še posebej glede topografskih napisov. Po teh pogovorih na različnih nivojih, ki smo jih 
imeli s predstavniki avstrijske vlade, lahko rečemo, da verjamemo, da mislijo resno. Se bo pa videlo 
kmalu. V vsakem primeru morajo to urediti letos, potem bo predvolilni čas preblizu.  
 
NOVINAR: Dobro, sedaj pojdiva k temu, za kar sva nocoj v studiu Murskega vala. Skoraj točno pred 
dvema letoma, je bil prvi obisk, ki ga je nova takratna vlada storila v Sloveniji, in prva seja vlade zunaj 
Ljubljane - v Pomurju. To ni bilo slučajno, to je bilo z namenom! Hoteli ste pokazati, da je to pokrajina, ki 
je potrebna dodatne skrbi in pozornosti? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To ni bilo slučajno. Prav tako ni slučajno, da po dveh letih obisk 
ponavljamo, tako kot smo obljubili. In zdaj po dveh letih bomo seveda tudi primerjali stanje takrat in 
sedaj. Vsi, s katerimi se srečujemo, so ljudje, ki imajo na svojih ramenih glavne skrbi za razvoj Pomurja 
oziroma, zaenkrat še, Pomurske statistične regije - bodoče pokrajine. Bomo seveda tudi preverjali, 
koliko smo držali obljube in mi smo prišli na ta obisk s čistimi seznami. 
 
NOVINAR: Avgusta lani, ko ste imeli govor na državni proslavi v Beltincih, ste bili verjetno prvi 
predsednik vlade, ki je priznal, da Pomurje ni povsem samo krivo za vse težave, ki jih ima, ampak, da 
ima tudi Slovenija en dolg do te pokrajine? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Zagotovo. Če pogledamo pošteno nazaj na zgodovino - še 
posebej, če primerjamo  investicije, ki so zdaj ali pa ki bodo, s tem, kar je bilo v preteklosti - potem lahko 
mirno rečemo, da je tukaj tehtnica bolj nagnjena na krivdo drugih. Niso pa vsega krivi drugi. Včasih se 
sliši, da je za vse kriva Ljubljana. To tudi ne drži, ampak dejansko pa je bil ta del Slovenije zapostavljen. 
Primerjava investicij v infrastrukturo, ki se dogaja zdaj - ko je več kot pol milijarde evrov podpisanih 
pogodb za dokončno izgradnjo tega pomurskega kraka avtocestnega križa - z investicijami v 
infrastrukturo v preteklih petindvajsetih letih kaže, da je bilo v četrt stoletja vloženo manj v infrastrukturo, 
kot zdaj v dveh letih.  
 
NOVINAR: Zdaj pa pojdiva konkretno. Vi ste danes obiskali Madžare, prekmurske Madžare v Lendavi. 
Lahko na kratko poročate, kakšen vtis prinašate s tega pogovora? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, tudi tukaj je šlo za ponovitev srečanja, kot je bilo pred 
dvema letoma. Govorili smo o vprašanjih, ki smo jih v tem času reševali. Tudi o nekaterih bolj splošnih 
zadevah. Recimo o resoluciji o madžarski in italijanski narodni skupnosti, ki se pripravlja in bo 
pomemben formalni akt, s katerim bo državni zbor nekako utrl ustavno vlogo obeh narodnih skupnosti, 
ter nakazal tudi nekatere konkretne smeri razvoja in pomoči skupnostima v prihodnje. Govorili smo o 
pripravah na sestanek slovenske in hrvaš…. in madžarske vlade, ki bo jeseni - deloma na tej strani in 
deloma na madžarski strani meje. Ena o tem bo seveda tudi položaj obeh narodnih skupnost v Sloveniji 
in na Madžarskem. Govorili smo o konkretnih vprašanjih, ki so povezana z financiranjem posamičnih 
projektov narodne skupnosti, o statusnih vprašanjih. Skratka, vzeli smo si več kot uro in pol časa zato, 
da smo šli detaljno čez celoten seznam. Ugotovili smo, da je bil dosežen lep napredek v tem času, da 
pa so stvari še odprte zaradi tega, ker so pač občine nekoliko premajhne, država pa nekoliko predaleč. 
S tem, ko bodo nastale pokrajine, se odpira nov manevrski prostor - tudi zato, da se utrdi status 
madžarske narodne skupnosti v tem primeru. 
 
NOVINAR: Zareklo se vam je prej - skupni sestanek vlad Slovenije in Hrvaške. Ravno v teh dneh je to 
aktualno, kajti Sanader pravi, da ta sestanek ni bil preklican.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, saj najbrž ravno zato se mi je tudi zareklo, ker sem ravno 
prej govoril o teh stvareh z kolegi. Ta sestanek ni bil niti sklican, niti preklican. To je opcija, ki obstaja. 
Po tistem prvem srečanju, smo se dogovorili, da bo pač prihodnje srečanje v Sloveniji. To bo takrat, ko 
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bodo izpolnjeni pogoji - zato, da ne gre za prazno srečanje. Ko je šlo za prvo srečanje na Brionih, smo 
podpisali sedem različnih sporazumov. V tem trenutku usklajujemo štiri na različnih področjih in če bodo 
usklajeni, potem je tudi tak sestanek smiseln. Samo za razpravo pa se najbrž nima smisla sestajat. Se 
pravi, do sestanka bo prišlo, če bo kljub predvolilnemu času v sosednji državi, dovolj pripravljenosti za 
takšno konstruktivno delo in če bodo seveda na pravno-formalni ravni ti sporazumi usklajeni. 
 
NOVINAR: Zdaj ste se pripeljali sem skozi Hotizo. Tam je bil eden od vaših sestankov s hrvaškim 
premierjem, pa po tistem sestanku stvari niso bile takoj odpravljene, kot bi morale biti. Zelo pogosto se 
na najvišji ravni dogovorite, potem pa stvari padejo na operativni ravni? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, tudi v tem primeru ni šlo gladko kot prav ugotavljate. Bil pa 
je osnovni problem relativno zadovoljivo rešen. To se pravi, dogovor, da se skupaj popravi nasipe, je 
držal. Velik del projekta je uresničen. Konkretno glede ceste ni bilo v dogovoru nič rečeno. Bilo je 
rečeno, da se nič ne dela, kar bi spremenilo stanje kot je bilo na dan 25.6.1991. Kljub temu dogovoru so 
bili neki poskusi, da se stanje spreminja. Slovenija je reagirala in to ustavila.  
 
NOVINAR: Dobro, pojdiva zdaj midva spet k Pomurju. Omenili ste ogromne investicije v infrastrukturo. 
Nafta Lendava - gotovo eno izmed podjetij, na katerem Pomurje stoji ali pada. V zadnjem času ste se 
tudi sami sestajali z ruskimi vladnimi predstavniki in predstavniki gospodarstva. Govorilo se je o nekem 
povezovanju z Lukoilom, zdaj pa se stvari v glavnem ne razvijajo naprej, ali pa se vsaj ne govori o njih. 
Je kaj novega? Kaj vi veste? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, dve stvari je potrebno povedati. Prvo to, da je to ena od 
družb, ki je v državni lasti in se bo privatizirala. Takšnih je veliko. Kdo bo končni lastnik jaz zelo težko 
rečem, ker mora vlada spoštovat transparentnost postopka. Z ruskim podjetjem, ki ste ga omenili - se 
pravi z Lukoilom, je bilo podpisano pismo o nameri med tem podjetjem in Petrolom. In v tem pismu o 
nameri je izražen tudi interes podjetja za vlaganje v Nafto Lendava, za eventuelni odkup deležev. 
Vendar pa je seveda prvi pogoj, da pride do razvoja dogodkov v tej smeri, izpolnitev osnovnega cilja v 
pismu o nameri. To pa je - do vzpostavitve strateškega sodelovanja Petrola in Lukoila na regionalnih 
trgih. Gre za izjemno veliko stvar, tehnične priprave na realizaciji potekajo in bodo še nekaj časa. Jaz 
upam, da bodo tudi uspešne in da bo to pismo o nameri obrodilo sadove. Eden od, lahko rečem, 
stranskih produktov tega bi bila tudi eventuelna investicija v Nafti Lendava. So pa tukaj tudi drugi 
interesenti, tako da jaz ne bi prejudiciral. Zagotovo pa je to v teh razmerah, ko je energetika ponovno v 
ospredju, tako ali drugače atraktivna lokacija. Še posebej glede na sprejete evropske zaveze po bio-
gorivih, oziroma po nadomeščanju fosilnih goriv z ekološko bolj sprejemljivi gorivi. S tega vidika se ni za 
bati, da v perspektivi lokacija ne bi bila produktivno izkoriščena in da od tega tudi regija v razvojnem 
smislu ne bi imela koristi. Je pa vedno ta faza, ko gre za prehod iz enega stanja v drugo, najbolj 
zahtevna in zato se tudi vlagajo ustrezni napori v to. 
 
NOVINAR: No v zvezi s tem bi zdaj spomnil, da ste na strankarski konvenciji se dogovorili, da bodo 
funkcionarji stranke izstopili iz gospodarstva. Tukaj je član izvršnega odbora stranke SDS Drago Šiftar, 
ki je predsednik nadzornega sveta v Nafti. Ali pomeni, da se bo tudi on umaknil iz te funkcije ali s 
funkcije v izvršnem odboru? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To težko jaz rečem. Stranka je spremenila statut in to s 
potrebno dvotretjinsko večino. Smo prva stranka v Sloveniji, ki je to naredila, in ena redkih v Evropi, 
oziroma na svetu, ki je vzpostavila to nezdružljivost. Mi smo edini in smo se zgledovali po nekaterih 
pozitivnih tujih vzorih. Zdaj pa seveda je od posameznikov odvisno, kako bodo zadostili tej določbi o 
nezdružljivosti. V vsakem primeru tisti, ki je tako v izvršilnem odboru stranke, in hkrati še v kakšnem od 
teh organov, ki so zdaj po statutu nezdružljivi, mora v osmih dneh sprejeti odločitev. Bomo videli kaj bo, 
ko bo ta rok minil. Jaz mislim, da bodo vsi spoštovali to. Tako ali drugače.  
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NOVINAR: Pojdiva še k enemu zelo pomembnemu prekmurskemu podjetju - Mura, s katero se gotovo 
dobro poznate. Kljub takratni veliki državni pomoči, pa tudi kadrovskim spremembam in tako naprej, vsi 
vidimo, da Mura do osnovnega cilja - torej, poslovanje brez izgube v letu 2006 ni dosegla. Kako 
razmišlja vlada, gospodarski minister, saj po drugi strani pa vemo, da je za socialni obstoj pokrajine 
Mura najpomembnejši dejavnik? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Zagotovo je Mura pomemben dejavnik in to je bil tudi razlog, da 
je, v okviru evropskih pravil igre, Mura dobila praktično najvišjo možno pomoč - to je 10 milijonov evrov 
za prestrukturiranje. Takšna pomoč je možna samo enkrat. Tukaj dodatnega manevrskega prostora v 
enakem smislu ni več. Dejansko je podjetje v zahtevnem položaju. Trg je zahteven. Tukaj je možnost 
samo, če si boljši v dizajnu. Samo s ceno delovne sile in s klasičnimi konkurenčnimi prijemi na trgu ni 
več manevrskega prostora. V okviru strategije razvoja Slovenije je predviden center za dizajn, ki bo tudi 
sofinanciran. Preko tega je možno na nek posreden način pomagati tudi temu podjetju. Neposredne 
državne pomoči pa, žal, zaradi pravil igre, ki so v EU, več kot enkrat podjetje ne more dobiti. Tako, da je 
zdaj v glavnem na podjetju, na sposobnosti vodstva, da izkoristi tiste možnosti, ki obstajajo. Je pa to 
zelo zahtevna pozicija.  
 
NOVINAR: Pojdiva zdaj k eni situaciji, ki je za Pomurje specifična. To je romska populacija. Vi se boste 
jutri srečali s predstavniki Zveze Romov Slovenije. Veliko se je govorilo o Romih zaradi zgodbe iz 
Ambrusa, zaradi Strojanovih, zaradi preselitev, zaradi mitingov in tako naprej. Ampak po svoje je pa to 
vendarle opozorilo na probleme, ki niso vezani samo na neko kriminalno preteklost, ampak tudi na 
povsem življenjske pogoje - izobrazbo, zaposlovanje in to kar hočete doseči s krovnim romskim 
zakonom. Smo na dobri poti v Sloveniji zdaj po vsem tem? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: V različnih delih države je različno. Položaj romske skupnosti 
tukaj v Prekmurju seveda ni idealen, je pa daleč boljši kot v drugih delih države. Pošteno rečeno, Romi 
so tukaj sami naredili mnogo več, da bi bil položaj boljši. Tudi lokalne skupnosti ponekod - tudi na 
Dolenjskem - trošijo velika sredstva zato, da bi se položaj izboljšal, pa so premiki zelo majhni, ravno 
zato, ker ni obojestranskega sodelovanja. Kot že rečeno, tudi tukaj položaj ni idealen. Recimo samo na 
socialnem področju, kjer je vendarle v lanskem letu prišlo do kar velikega premika. Brezposelnost v tej 
regiji se je zmanjšala za več kot 18 odstotkov. Zaposlenost se je povečala. V lanskem letu se je tu na 
novo zaposlilo skoraj 5.400 ljudi. Ampak od brezposelnih je romska populacija med najbolj ogroženimi. 
Okrog 1.000 Romov je brezposelnih. To zahteva dodatne programe, ki se izvajajo in jaz mislim, da se 
bo stanje izboljševalo. Vsekakor sem - tudi zaradi zakona, ki je zdaj v parlamentarni proceduri in daje 
nekatere dodatne možnosti - optimist, vsaj kar se tiče hitrejšega reševanja ali pa izboljševanja statusa 
romske populacije tukaj. Mnogo težje bo ponekod drugod.  
 
NOVINAR: Verjetno veste - saj smo tudi v teh reakcijah pri Strojanovih videli, da  dostikrat ljudje tudi 
sprašujejo, zakaj zdaj je treba njih posebej zaposlovati in jim dajati neke privilegije? Celo izbrskali so 
zgodbi dveh Prekmurcev, ki sta se zapisala med Rome, da sta lahko po javnih delih bila izjemi pri 
zaposlovanju. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Gre za več vidikov. Eno je vprašanje solidarnosti. Mislim, da 
smo Slovenci bili vedno solidarni. Ravno včeraj, ko sem bil v Bosni in Hercegovini, so naši sogovorniki, 
ko so postavljali nekatere zahteve, vendarle spomnili, da je Slovenija v času vojne v Bosni in 
Hercegovini, gostila 70.000 beguncev iz te države, kar je procentualno gledano daleč največ, kot pa jim 
je nudila zatočišče katera koli druga evropska država. Tako da mislim, da Slovenci smo solidarni. Tudi 
tukaj je potrebno ta vidik upoštevat. Drugi je pa logičen, oziroma gospodarski. Bistveno je boljše 
nekomu pomagat, da se usposobi za delo in da si sam pomaga, kot pa mu plačevati prek socialnih 
transferjev celo življenje. Mislim, da je to tudi v neposrednem interesu vsakega davkoplačevalca. 
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NOVINAR: Tudi, če rečemo v egoističnem. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Tudi, če nima solidarnega čuta. 
 
NOVINAR: Prej, ko sva začela, ste rekli gospod Janša, da prihajate po dveh letih s seznamom 
izpolnitve obljub. Kaj ste obljubljali takrat in kako lahko na kratko - razen avtoceste - poveste, katere so 
stvari, s katerimi se recimo lahko pohvali ta vlada, da je dosegla v teh dveh letih? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Glavni problem, ki je bil izpostavljen pred dvema letoma in 
glavna obljuba, ki jo je vlada dala v navezavi na ta problem, je bilo vprašanje hitrejšega razvoja in 
zmanjševanja zaostanka različnih statističnih pokazateljev, ki kažejo, da je ta regija nekje na repu 
slovenskega razvoja. Se pravi, razvojni obrat. Mi smo takrat našteli nekaj projektov, ki bodo v 
prihodnosti pripeljali v razvojne kanale v tej regiji bistveno več sredstev kot jih je bilo kadar koli doslej. 
Začel bi pri tem naštevanju z najpomembnejšim. Mislim, da je najpomembnejša stvar, glede katere je 
prišlo do strateškega premika v teh dveh letih, sprememba ustave in priprava zakonodaje za oblikovanje 
pokrajin. S tem paketom zakonov, ki bo šel v parlamentarno proceduro, se na pokrajinsko raven v 
Sloveniji prenaša toliko pristojnosti, da jih je zdaj ne bi mogel našteti do konca te oddaje - na področju 
zdravstva, socialnega varstva, urejanja prostorov in šolstva. In ne samo pristojnosti. Za izvajanje teh 
pristojnosti, se bo na pokrajinsko raven preneslo iz sedanjega državnega proračuna, okrog tristo milijard 
slovenskih tolarjev. Se pravi, okrog milijarda in dvesto milijonov evrov. Za prekmursko regijo to pomeni 
na leto med 80 in 90 milijonov evrov sredstev, ki se bodo zbirala tukaj in uporabljala tukaj - kjer boste 
ljudje, ki živite tukaj, neposredno za to odgovorni. To je prva stvar, ki bo v perspektivi zagotovo najbolj 
pomagala k temu, da se bo ta razkorak zmanjševal. Druga stvar je sprememba zakona o financiranju 
občin in zakona o dohodnini. Na ta način bo že v letošnjem letu, šestindvajsetim pomurskim občinam…. 
 
NOVINAR: Zdaj že celo sedemindvajsetim občinam, ker so Apače zraven. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: …na voljo preko deset milijonov več sredstev. Proračuni bodo 
razpolagali s preko desetimi milijoni več sredstev, kot bi po starem načinu financiranja. Mi smo vpeljali 
bolj pravičen sistem financiranja občin. Nekatere najbogatejše občine so se sicer pritožile na ustavno 
sodišče. Mislim pa, da bo odločitev glede pritožbe takšna, da se bo potrdilo, da je ta sistem bolj 
pravičen, da ni bilo nikomur vzeto, ampak, da so bili prej tisti, ki so najrevnejši prikrajšani, tisti pa, ki so 
imeli preveč denarja, pa so gradili vzpenjačo na Ljubljanski grad in tako dalje. To je druga stvar, ki 
sistemsko rešuje marsikaj. Se pravi pušča občinam več denarja, ki ga lahko porabijo za razvojne 
namene. Tretja stvar je naslednja evropska finančna perspektiva, ki smo jo začeli januarja letos. V tem 
okviru bo za to regijo - v obdobju 2007 do 2013 - samo iz evropskega regionalnega sklada na voljo 
preko 70 milijonov evrov. To je ogromen denar, ki ga je možno uporabit za marsikaj, kar danes v tej 
regiji manjka. Ni nobenega dvoma, da bodo - še posebej potem, ko bomo organizirali tudi pokrajino - ta 
sredstva učinkovito črpana. Potem je tukaj zgodovinska investicija v infrastrukturo, o kateri sem govoril 
že prej. V tem trenutku so podpisane pogodbe za preko 530 milijonov evrov za izgradnjo avtocestnega 
pomurskega kraka. Tukaj se je v Resoluciji o nacionalnih razvojnih projektih predvidelo investicijo v 
železniško progo Pragersko-Hodoš - katere velik del gre po ozemlju te regije - v višini skoraj dvesto 
milijonov evrov. Potem sta dva dodatna projekta, ki sta v celoti locirana v to regijo. To je gospodarsko 
središče - s skupnim obsegom financiranja iz različnih virov v okviru sto milijonov evrov - z lokacijami po 
celotni regiji. Naslednji projekt po velikosti je izgradnja urgentnega centra pri regionalni bolnišnici, kjer 
bo delež državnega financiranja okrog petindvajset milijonov evrov. Potem so še razni drugi projekti, 
tudi večje vrednosti. Če to zdaj seštejete, boste videli, da so te investicije v prihodnjih letih v to regijo 
znatne, da bodo s pospeškom odpravljale razvojni zaostanek in da je seveda zdaj na nas vseh, da to 
izkoristimo. 
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NOVINAR: Ravno to je na koncu rokavica, ki jo boste jutri, ko boste imeli pogovor z gospodarstveniki in 
politiki te regije, vrgli. Zdaj projekti so, denar bo, zdaj pa seveda to izkoristiti.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Seveda, to je treba čim bolje uporabiti. Ko gre za sredstva, ki 
jih nekdo da, imamo zelo različne prakse. Tudi ko gre za črpanje evropskih sredstev. So države, ki so to 
zelo dobro izkoristile, in so države, ki so to izkoristile slabše ter so danes v razvojnem zaostanku. Tako 
da je od vseh nas odvisno. Ena od stvari, ki nisem omenil, je tudi vlaganje v znanje. Tukaj se bo krepil 
ta segment. Tudi z oblikovanjem visokošolskega središča. Jaz pričakujem v prihodnosti tudi univerze v 
tem delu. Pokrajina bo dovolj velika, da zagotovi resurse za to, kar bo čez deset let zagotovo bistveno 
spremenilo podobo te pokrajine.  
 
NOVINAR: Pred dvema dnevoma je bila javnost vznemirjena zaradi odhoda vojske iz Murske Sobote. 
Ampak včeraj smo mi na radiu objavili njihovo pojasnilo, da ne gre za to. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Gre za spremembo lokacije. 
 
NOVINAR: Spremembo lokacije. Ostane pa še zmeraj v Murski Soboti, samo načrti niso ukinjeni glede 
gradnje nove vojašnice. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ne, samo ta lokacija, kjer je sedaj vojašnica, se bo uporabila za 
bolj produktivne namene, saj je vojašnica lahko tudi na manj atraktivni lokaciji, kar je v seštevku seveda 
cenejše.  
 
NOVINAR: Tukaj sem vam poslal tudi eno vprašanje, ki niti ni popolno, kot sem potem ugotovil. Toneta 
Rousa ne moremo več šteti za Prekmurca, ker ste ga dobili iz Maribora, čeprav je rojen Beltinčan. 
Marija Lukačič je Ljutomerčanka, Jože Damjan iz okolice Radgone, Andrej Horvat iz Murske Sobote. To 
so bili zadnji prekmurski mohikanci, ki so še delovali v slovenski vladi. Zdaj ste ostali brez. Tudi v teh 
novih ponudbah, ki jih imate, ni več nobenega iz tega konca. Jih ne pogrešate? So vendarle luštni 
ljudje? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, samo Lukačičeva je bila članica vlade, ostali niso bili. 
Ostala dva nista bila člana vlade. Na ravni državne administracije, tudi zelo visoko, je veliko ljudi iz 
Pomurja. Ampak mislim, da treba je začeti razmišljati drugače. Seveda je zelo dobro, in jaz si želim, da 
so ministri iz različnih delov Slovenije, ampak to ne more biti osnovni kriterij pri sestavi vlade. Tisto, kar 
se bo bistveno spremenilo in kar seveda terja tudi drugačen način razmišljanja, ko govorimo o teh 
stvareh, je selitev pristojnosti. Zdaj bodo pristojnosti prišle v to regijo, tako da ne bo treba več ljudi 
pošiljat v Ljubljano, da bo tam nekdo zraven, ko se bo odločalo npr. o srednjem šolstvu, ker boste o tem 
odločali v Murski Soboti.  
 
NOVINAR: Zanimivo ob tem je zmeraj več pristojnosti, z njimi pa tudi odgovornosti in seveda potem tudi 
nivo pogovora bo postal drugačen. Ker več ne bomo mogli kriviti Ljubljane, ker bomo imeli veliko stvari 
tukaj za rešiti. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ja, to je zagotovo. Tudi volivci oziroma prebivalci bodo bolj 
odgovorno izvajali odgovorne vloge. Ker ljudje, ki bodo odločali, bodo ljudje, ki jih boste vsak dan 
srečevali.  
 
NOVINAR: Poudarjeno pozornost imamo cel čas v odnosu do te avtoceste. Ta bo do konca prihodnjega 
leta v kompletni funkciji? Je to zagotovilo? 
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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To zagotovilo je dano s podpisom pogodb. Sredstva so 
zagotovljena, ustrezni zakoni so bili sprejeti. Večjih zapletov, ko gre za t.i. umestitev v prostor, zdaj ne 
sme biti več. To je zdaj realna stvar. Dve leti nazaj je bilo marsikaj še v zraku in jih je bilo treba rešiti - 
vključno z financiranjem. Vse to je za nami in govorimo o realnih rokih.  
 
NOVINAR: Zdaj pa za konec. Zadnjič sem eno zanimivo formulacijo slišal o tem, da so novinarji in 
sociologi veseli, da obstaja spor med predsednikom države in predsednikom vlade, da razveseljujeta 
javnost pravzaprav s temi svojimi večnimi spori in nategovanji. Kakšen je vaš odnos do te zgodbe? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Prvič, v tem primeru, ko gre za guvernerja Banke Slovenije, ne 
gre za spor med vlado in predsednikom države, ampak gre za relacijo predsednik države-državni zbor, 
oziroma poslanci. Ustava daje pravico državnemu zboru, da izvoli guvernerja in člane sveta Banke 
Slovenije. Zakon je sicer določil predlagateljstvo predsedniku države. To se pravi, da se mora 
dogovoriti. Vlada tukaj nima nič. Tisto, kar smo rekli, je to, da bi bilo dobro, da vsi spoštujejo neko 
ustaljeno prakso, ki je vendarle dala vsaj približno dobre rezultate in da se izbira glede na strokovne 
kriterije. Dva sta se javila na prvi razpis, eden je bil predlagan. Bil je zavrnjen, drugi ni bil predlagan. Jaz 
mislim, da bi bilo dobro, da se pač ta procedura spoštuje, nismo pa mi tisti, ki odločamo. Drugo je, ko 
gre za pristojnosti na področju zunanje politike. Tukaj je prihajalo do trenj tudi na relaciji predsednik 
države-vlada-zunanje ministrstvo. Pojavili so se nekateri očitki, na katere je bilo treba odgovoriti. Mislim, 
da smo to pojasnili in tega ne bi ponavljal. Zelo slabo je navzven in ne deluje dobro, da se na področju 
zunanje politike stvari ne usklajujejo, da v tujih časopisih prebereš, da se je predsednik države zavzel za 
neodvisnost Kosova in je treba potem to pojasnjevat itd.. Vendar pa moram povedati, da to ni nekaj 
novega, da se je to dogajalo tudi že prej, da je vendarle vsaj nekaj časa bilo relativno dobro 
sodelovanje. V času prejšnje vlade, ko je bila vlada v rokah Liberalne demokracije - se pravi stranke, ki 
jo je dvanajst let vodil tudi sedanji predsednik države - so se skregali prvi teden. Tako da bi težko ta 
trenja pripisal aktualnim razmerjem političnih sil. 
 
NOVINAR: Opazili smo, da Lojze Peterle, ki namerava kandidirati za predsednika države, pričakuje 
podporo vaše stranke, ta pa se še ni izrekla. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To je res in se še tudi nekaj časa ne bodo - dokler situacija ne 
bo bolj jasna. Zagotovo pa bomo ravnali tako, da bodo na koncu rezultati čim boljši. 
 
NOVINAR: Dobro. Janez Janša, devet minut je do 19-ih, kaj nameravate še nocoj početi v Prekmurju? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Imam še nekaj dogovorjenih pogovorov z vašimi kolegi. Zvečer 
imamo potem tudi neformalen sestanek regijske koordinacije in potem me čaka še nekaj branja 
statistike o tej regiji.  
 
NOVINAR: Jutri popoldne po celem programu, boste v nogometni ekipi? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To bo zvečer ob pol devetih. 
 
NOVINAR: Zvečer ja, boste zraven? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Vsaj simbolično. Ne, bom, bom. Bom, vsaj 5 minut.  
 
NOVINAR: Upam, da vam bodo noge pustili pri miru. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To tudi jaz upam.  
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NOVINAR: Hvala lepa za tale obisk in se vidimo. Če ne prej, čez dve leti, ko bomo znova delali bilanco 
narejenega.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Hvala za vabilo. Ne vem kdo bo takrat, ampak, če bom jaz, 
bom z veseljem prišel.  
 
NOVINAR: Hvala lepa, nasvidenje.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Nasvidenje. 
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